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Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Emilia Hagberg (MP) vice ordföranden  

Bo Arkelsten (M)  

Annika Davidsson (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M)  för Daniel Valiollahi (M) 

Christoffer Kuckowski (M) för Datevig Mardirossian Lönn (M) 

  

Ersättare: 
 

Inga-Lill Larsson (M)  

Christer Svärd (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hanna Helsing (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Louise Bill, Åse Geschwind, Lars Jolérus, 

Ulla Ritzén, Anne Rådestad, Kristofer Tengliden och Lovisa Wassbäck samt 

personalföreträdaren Luis Lopez §§1-7 och biträdande borgarrådssekreteraren Martin 

Savén från roteln. 

 



  

 § 20 
Plockanalys av hushållsavfall i Stockholms stad 2011. Redovisning av 
resultat 
Dnr T2011-703-05617 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner rapporterna med kontorets 

 kommentarer och lägger dem till handlingarna. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 13 december 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg 

(FP) och Jonas Naddebo (C) enligt följande: 

 

En av kommunfullmäktiges indikatorer för att uppnå målet om en hållbar 

livsmiljö i Stockholm är att farligt avfall, elavfall m.m. inte slängs i soppåsen 

utan lämnas till återvinningscentralen. Plockanalyser visar att stockholmarna är 

relativt bra på att ta hand om farligt avfall, men det är angeläget att ytterligare 

förbättra förutsättningarna för att farligt avfall tas om hand på ett miljömässigt 

säkert sätt. 

 

Många stockholmare väljer att inte ha bil. För dem kan den mobila 

miljöstationen vara ett bra alternativ, liksom de fasta miljöstationer som finns på 

ett antal platser. Det är emellertid viktigt att även de stora 

återvinningscentralerna är attraktiva och tillgängliga för alla, oavsett om man är 

bilburen eller ej.  

 

Det vore därför önskvärt att trafikkontoret ser över stadens återvinningscentraler 

ur ett tillgänglighetsperspektiv för att säkerställa attraktiviteten för besökare med 

andra färdsätt än bil, exempelvis gång, cykel och kollektivtrafik. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Emilia Hagberg m.fl. (MP) och Kajsa 

Stenfelt (V) enligt följande: 

 

Plockanalysen av hushållsavfall i Stockholms stad visar att 40 procent av 

avfallet är biologiskt behandlingsbart. Det är anmärkningsvärt att denna nivå, 

enligt analysen, är samma som för tre år sedan. Det betyder att ytterst lite har 

gjorts för att öka insamlingen och nyttogörandet av denna resurs. I dag råder i 

Stockholmsområdet stor brist på biogas, vilket inte borde vara fallet. Det är 

alltså möjligt att tillvarata det biologiska avfallet och därmed minska 

sopmängden med upp till 40 procent. Men helt uppenbart saknas vilja från den 

moderatledda alliansen. I stället bränns denna potentiella tillgång med övrigt 



  

hushållsavfall. 

 

Av plockanalysen framgår även att andelen förpackningar, returpapper och 

tidningar i soppåsen utgjorde en betydande andel, hela 32 procent. Detta visar 

hur viktigt det är att ha nära till återvinningsstationer. Trafikkontoret måste 

verka för att fler återvinningsstationer etableras, både i gaturummet men även i 

flerfamiljshus. Informationsinsatser, rådgivning och höjda avfallstaxor är viktiga 

åtgärder för att öka utsorteringen av fraktioner för återvinning. 

 
Ersättaryttrande 

Göran Oljeqvist (KD) instämmer i särskilt uttalande av ordföranden Ulla Hamilton 

m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C). 
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